
 

3. oktober 2022  

I henhold til § 37 i forretningen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut planer om at øge tilskud til hundefoder, der 

nu er ramt af prisforhøjelser, i stil med tilskud til fåreholdere? 

 (Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Prisen for hundefoder er steget mærkbart som følge af prisstigninger i resten af 

verden og det kan hundeejerne i Nordgrønland mærke. 

Hunden har en stor betydning for vores kultur, selvforsyning, handel og på 

væddeløb. I Nordgrønland er hunden en uundværlig del af erhvervsdrift. Antallet 

af hunde i Nordgrønland er faldet betydeligt i de senere år, forstået på den måde, 

at antallet af slædehunde er faldet. 

Jeg mener at det med at have en slædehund er vigtig for os individer og for 

samfundet i helhed, hvorfor jeg fremsætter et spørgsmål til Naalakkersuisut om 

de agter at yde tilskud til hundefoder. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


